
گروهاجتماعی:پ��روژه تولید تبلت 
دانش آموزی را با ش��رکت تجهیزات 
مدارس آغ��از کرده ایم و بر این اس��اس تولید و توزیع 

با استانداردهای  تبلت متناسب 
می گیرد.  ص��ورت  دانش آموزی 
مدیرکل  چهاربن��د،  اس��فندیار 
آم��وزش و پرورش ش��هر تهران 
درب��اره وضعی��ت ورود تبلت به 
مدارس پایتخت به تسنیم اظهار 

داش��ت:  پروژه تبلت دانش آموزی را با ش��رکت تجهیز 
مدارس آغاز کرده ایم و بر این اساس تولید و توزیع تبلت 
متناسب با استانداردهای دانش آموزی صورت می گیرد.
وی افزود:  هم اکنون  طرح تبلت دانش آموزی به صورت 

آزمایش��ی در 4 منطقه تهران )مناط��ق 2،1،  4 و 5 ( 
در حال اجراس��ت و این طرح یک پروژه ملی بوده که 
تبلت ها توسط آموزش و پرورش تهیه و توزیع می شود.  
مدیرکل آموزش و پرورش تهران 
بی��ان ک��رد: تبلت یک وس��یله 
آموزشی اس��ت و شرایط کلاس 
نباید ب��ه اینگونه باش��د که هر 
دانش آموز یک تبلت در دس��ت 
داشته باشد و معلم نتواند کلاس 
را کنترل کند بلک��ه نرم افزار لازم برای اعمال مدیریت 
معلم را لحاظ کرده ایم تا اگر دانش آموزی خواست فیلم 
یا عکس��ی را به اش��تراک بگذارد معلم بر این موضوع 

مدیریت داشته باشد.

س��ازمان  اجتماع�ی:رئیس  گ�روه
نظام پزش��کی کش��ور از ارائه 4۰۰ 
هزار خدمت به گردش��گران خارجی در حوزه سلامت 

داد.  خب��ر  گذش��ته  س��ال  در 
علیرضا زال��ی، رئیس س��ازمان 
نظام پزش��کی کشور در پاسخ به 
سوالی در زمینه درخواست های 
گردشگران خارجی برای حضور 
در ایران ب��رای دریافت خدمات 

س��لامت در کشور به »تس��نیم« اظهار داشت: همین 
الان ما با اینکه هیچ ظرفیت سازی واقعی برای افزایش 
ورود گردش��گران سلامت به کشور نداشتیم،4۰۰ هزار 
خدمت در عرصه گردش��گری سلامت در سال گذشته 

به گردش��گران خارجی دادیم. وی اضافه کرد: این آمار 
در حالی به دست آمده است که نظام ثبت آماری برای 
گردشگری سلامت نداشتیم و این عدد، عدد تخمینی 
ما اس��ت لذا با ایج��اد نظام ثبت 
برای گردشگران سلامت  آماری 
در کش��ور می توانیم ع��دد را به 
مرتب بالا ببریم. وی خاطرنشان 
کرد: در جراح��ی فک و صورت، 
در جراح��ی قل��ب، در مداخلات 
قلب، در جراحی اعصاب، در مداخلات س��تون فقرات، 
در خدمات پیشرفته دندانپزشکی، در خدمات پیشرفته 
زنان و در پیوندها ایران می تواند خدمات بسیار به سایر 

کشورها ارائه دهد. 

اجتماعي 0 4

 مدیرکلبرنامهریزیسازمانحجخبرداد
آغاز ثبت نام دور جدید عمره مفرده

مدی��رکل برنامه ریزی و پذیرش س��ازمان حج 
از آغ��از ثبت ن��ام دور جدید عمره مف��رده خبر داد. 
دارندگان کارت های ثبت نامی ملی و ملت در استان 
تهران و 4 استان دیگر می توانند از امروز برای تکمیل 
ثبت نام خود اقدام کنند. حسن سرخوش، مدیرکل 
برنامه ریزی و پذیرش س��ازمان حج و زیارت با اعلام 
این خبر گف��ت: مرحله جدی��د ثبت نام های عمره 
مفرده آغاز ش��ده است و اولویت های یک تا 35۰ در 
استان های تهران، قم، البرز، قزوین و فارس می توانند 
با مراجعه به سایت www.fakher.haj.ir نسبت به 
تکمیل ثبت نام اقدام کنند. به گفته وی امروز )شنبه( 
و فردا نیز متقاضیان در س��ایر اس��تان ها می توانند 
براس��اس اعلام س��ازمان حج و زیارت به این سایت 
مراجعه کنند و ثبت نام خود را انجام دهند. وی عنوان 
کرد: اولویت های یک تا 35۰ در هر اس��تان از زمان 
آغاز ثبت نام تا 72 ساعت فرصت دارند برای ثبت نام 
اقدام کنند در غیر این صورت ظرفیت خالی گروه ها 
از ادامه اولویت ها تکمیل خواهد شد و ممکن است 
تا اولویت های 4۰۰ و حتی بالاتر نیز در صورت عدم 
تکمیل کاروان ها برای ثبت نام اعلام شوند. سرخوش 
به فارس افزود: اعزام این دوره از زائران از 13 آذر ماه 
آغاز و تا 2۰ اسفند ادامه خواهد داشت و ثبت نام های 
دور دوم که عید نوروز را نیز ش��امل می شود از اواخر 

بهمن آغاز می شود. 

مشاوررئیسسازمانحفاظتمحیطزیست:

وعده های دولت برای 
دریاچه ارومیه محقق نشده است!

دولت وع��ده داده ب��ود 4۰ درصد آب مصرفی 
بخش کش��اورزی به دریاچه ارومیه سرازیر شود که 
این مهم هنوز محقق نشده است! اسماعیل کهرم، 
مشاور رئیس سازمان محیط زیست با بیان اینکه نیم 
متر بر حجم آب دریاچه ارومیه به سبب بارندگی های 
مناسب، افزوده شده اس��ت، درباره شرایط دریاچه 
ارومی��ه ب��ه فارس اظهار داش��ت: قول ه��ای دولت 
درباره احیای دریاچه ارومیه همچنان پابرجاس��ت 
به طوری که در ابتدای کار دولت مقرر ش��د ظرف 
5 س��ال دریاچه ارومیه احیا شود هم اکنون 2 سال 
از این زمان گذش��ته است و لازم است دولت توجه 
بیش��تری به این موضوع داشته باش��د. وی با اعلام 
اینکه هم اکنون ۰/5 متر بر حجم آب دریاچه ارومیه 
افزوده ش��ده است، ادامه داد: افزایش این مقدار آب 
بر حجم دریاچه ارومیه ب��ر اثر نزول بارش رحمت 
الهی است نه براساس تلاش هایی که صورت گرفته 
است. وی یادآور شد: براساس گفته های دولت باید 
4۰ درصد آب بخش کشاورزی که بالغ بر 7 میلیارد 
مترمکعب اس��ت، به دریاچه ارومیه سرازیر می شد. 
که��رم با انتقاد از عدم تحقق این مهم تا این لحظه 
گفت: هنوز حقابه دریاچه ارومیه تأمین نشده و تمام 

این آب در اختیار مصارف بخش کشاورزی است. 

وزیربهداشتتاکیدکرد

دروغ نداریم؛ آب تهران سالم است
دلیلی ندارد به م��ردم دروغ بگوییم، آب تهران 
سالم اس��ت. سیدحسن هاش��می درباره اظهارات 
مطرح ش��ده توس��ط یکی از اعضای ش��ورای شهر 
مبنی بر آلودگی آب تهران به نیترات، به ایسنا گفت: 
معاونت بهداشت وزارت بهداشت پاسخ این موضوع 
را پیش از این نیز داده است چرا که قبل از این هم 
عنوان شده بود بچه ای 3 ماهه به دلیل مصرف آب 
جان خود را از دس��ت داده است، سوال آن است که 
مگر کودک سه ماهه آب می نوشد؟ در هر حال آب 
تهران سالم است. وی افزود: به دنبال عملکردمان در 
بیش از یک سال گذشته نیز باید به این باور رسیده 
باشید که بنایمان آن است به هیچ وجه به مردم دروغ 
نگوییم، چرا که دوره ما هم مانند دیگر دوره ها موقتی 
است و پس از آن باید نسبت به عملکردمان پاسخگو 
باشیم بنابراین چرا دروغ بگوییم، اگر موضوعی باشد 
به مردم اطلاع می دهیم. هاش��می گفت: به دنبال 
مطلبی که درباره نیترات آب تهران در شورای شهر 
مطرح شد، دستور بررس��ی همه چاه ها را دادیم. از 
این همه چاه در سطح شهر و البته درست در زمانی 
که سطح آب س��دها کاهش یافته بود و مجبور به 
برداش��ت از چاه ها بودند، می��زان نیترات تنها در 3 
حلقه چاه بیش از اس��تاندارد بود ک��ه مراتب را به 
چیت چی��ان، وزیر نیرو انتقال دادیم و وزیر نیرو هم 
پیگیری کرد و گفت چاه را پلمب کنند. حال اینکه 
ترس��اندن مردم و گفتن این صحبت ها چه دلیلی 
دارد بای��د از خود مطرح کنندگان چنین مس��ائلی 
پرسید. وی تاکید کرد: دلیلی ندارد بخواهیم خلاف 
موضوع��ی را به مردم بگوییم. از طرف دیگر اگر هم 
موردی هست که ما از آن اطلاع نداریم، عضو شورای 
شهر که اتفاقا پزشک است و همکار ما، می توانست 
طی تماسی به من یا وزیر نیرو موضوع را اطلاع دهد.

 حمیده مصطفایی، مدیرعامل انجمن صرع ایران 
در آس��تانه برگزاری یازدهمین کنگره بین المللی 
انجمن صرع ایران از ابت��لای حدود 75۰ هزار نفر 

در ایران به بیماری صرع خبر داد.
  مس��عود ناصری پ��ور، دبی��ر اجرایی بیس��ت و 
چهارمین کنگره انجمن چشم پزشکی ایران نسبت 
به تاثیر آلودگی هوا بر بیمارانی که بیماری چشمی 

دارند، هشدار داد.

شهردارپایتختخبرداد

ارائه خدمات به زوار کربلا در اربعین
ش��هردار ته��ران از تواف��ق ب��ا 
اس��تاندار کربلا برای مشارکت 
زوار  ب��ه  خدم��ات  ارائ��ه  در 
حس��ینی در کرب��لای معلا در 
 ای��ام اربعین خبر داد. به گزارش 
»وطن امروز«، محمدباقر قالیباف، شهردار پایتخت 
پس از دیدار اس��تاندار کربلا در جمع خبرنگاران با 
اشاره به حضور چند میلیونی زوار حسینی در کربلا 
در ایام اربعین گفت: ام��روز توافق کردیم مقدمات 
لازم برای مشارکت شهرداری تهران در ارائه خدمات 
ش��هری به زوار حس��ینی در یک هفته قبل و پس 
از اربعین حسینی فراهم ش��ود. وی افزود: استاندار 
کربلا قول مس��اعد داد بتوانیم امکانات و تجهیزات 
لازم را به این شهر مقدس ببریم تا خدمات خوبی به 
زوار امام حسین)ع( ارائه کنیم. قالیباف با پیش بینی 
حضور بی��ش از یک میلیونی زائ��ران ایرانی در ایام 
اربعین حسینی در عراق گفت: باید به زوار دیگری 
هم که از ش��هرهای گوناگون عراق و سراسر دنیا به 
کربلای معلا می روند کمک کنیم. ش��هردار تهران 
افزود: همچنین در چارچوب توافقی بلندمدت مقرر 
ش��د در حوزه حمل و نقل، ترافیک و زیباس��ازی با 
استانداری کربلا در طرح هایی که این سازمان عراقی 
تعریف می کند، همکاری کنیم و ش��هرداری تهران 
به این منظور تجهی��زات و امکانات لازم را به کربلا 
اعزام می کند. این در حالی است که عقیل طریحی، 
اس��تاندار کربلا نیز در جمع خبرنگاران از همکاری 
با ش��هرداری تهران برای ارائه خدمات ش��هری به 
زوار حس��ینی در ایام اربعین و مشارکت در اجرای 

طرح های عمرانی در این استان استقبال کرد.

تداوم ناسالم بودن هوای پایتخت

هوای تهران همچنان ناس��الم است و گروه های 
حس��اس از جمله کودکان، س��المندان، خانم های 
باردار و افرادی که بیماری تنفس��ی و قلبی دارند در 
منزل بمانند. حشمت الله بسطامی، سخنگوی شرکت 
کنترل کیفیت هوای شهر تهران، درباره شاخص های 
آلایندگ��ی هوای ش��هر به »فارس« اظهار داش��ت: 
ش��اخص های کیفیت هوا روی عدد 1۰۰ است و در 
شرایط ناسالم برای گروه های حساس جامعه هستیم.  
وی ادامه داد: پیش بینی س��ازمان هواشناسی جوی 
پای��دار همراه با وزش باد ملایم اس��ت و در روزهای 
ابتدایی هفته در همین ش��رایط پای��داری هوا قرار 
خواهیم داشت. بسطامی یادآور شد: با توجه به آغاز 
هفته در روز شنبه انتظار می رود شاخص های کیفیت 
هوا فراتر برود. وی تأکید کرد: گروه های حس��اس از 
جمله کودکان، سالمندان ، خانم های باردار و افرادی 
که ناراحتی قلبی و تنفس��ی دارند در صورت امکان 
فعالیتی نداشته باش��ند. سخنگوی شرکت کنترل 
کیفیت هوای شهر تهران گفت: پیش بینی شده است 
از روز دوشنبه به بعد شاهد ناپایداری هوا و بارندگی ها 

در شهر تهران باشیم.

تشریح جزئیات 
اعمال قانون عابران پیاده

فرمان��ده عملیات و کنت��رل طرح های ترافیکی 
پلیس راهور تهران جزئیات اعمال قانون عابران پیاده 
را تش��ریح کرد. سرهنگ سعید سپهری با اشاره به 
برگزاری دهه ایمنی از بیس��تم تا سی ام ماه جاری، 
به »مهر« گفت: پلیس بر این اساس تکالیف قانونی 
عابران پیاده را عنوان کرده و از شهروندان خواستاریم 
ب��ه وظایف خود در این رابطه عمل کنند. وی اضافه 
کرد: برابر ماده 215 آیین نامه راهنمایی و رانندگی، 
در صورتی که عابر پیاده با وسیله نقلیه برخورد کند، 
کارشناسان رسمی دادگستری می توانند عابر پیاده را 
در تصادف مقصر قلمداد کنند. این در حالی است که 
همیشه مردم تصور کرده وقتی با خودرویی تصادف 
می کنن��د، 1۰۰ درص��د راننده مقصر بوده اس��ت. 
فرمانده عملیات و کنترل طرح های ترافیکی پلیس 
راهور تهران با اش��اره به اینک��ه ماده 215 آیین نامه 
راهنمایی و رانندگی درب��اره تکالیف قانونی عابران 
پیاده دارای ۹ بند اس��ت، گفت: مدتی است که این 
آیین نامه به صورت ش��فاف در متن کار کارشناسان 
دادگستری قرار گرفته است، لذا پلیس راهور تهران 
در صدد برآمده شهروندان را از این تکالیف آگاه کند. 
س��پهری عنوان داشت: ش��هروندان در محل هایی 
که پیاده رو اس��ت، از سطح سواره رو استفاده نکنند. 
همچنی��ن در محل هایی که پیاده رو نیس��ت، یا به 
دلایلی غیرقابل تردد است، باید از انتهای سمت چپ 
و عکس حرکت وسایل نقلیه عبور کند. وی با اشاره 
به اینکه عابران پیاده برای گذش��تن از عرض معابر، 
تنها از گذرگاه پیاده، پل هوایی و پل های زیرزمینی 
مجاز عبور کنند، گفت: شهروندان از دویدن، پریدن 
و ورود ناگهانی به سواره رو خودداری کرده و به هیچ 
عنوان از حصار آزادراه نگذرند. همچنین در بزرگراه ها 
و خیابان از لابه لای درختان، گل  بوته های حاشیه و 
میانه راه عبور نکنند. وی اضافه کرد: در تقاطع ها با 
روشن شدن چراغ سبز، عابران اجازه حرکت دارند و 
به هیچ عنوان نباید از موانع و خط کش��ی های ویژه 

سواره رو عبور کنند.

نبضجامعه

گ�روهاجتماعی:بسیج دانش��جویی 15 دانشگاه علوم 
پزش��کی کش��ور با صدور بیانیه ای، ۸ س��وال کلیدی 
خود را درباره گام س��وم طرح تحول نظام سلامت که 
با افزایش 2/5 برابری تعرفه های پزش��کی همراه بوده 
است از متولیان نظام سلامت مطرح کردند. به گزارش 
فارس، بس��یج دانش��جویی 15 دانشگاه علوم پزشکی 
کشور با صدور بیانیه ای، ۸ سوال کلیدی خود را درباره 
گام سوم طرح تحول نظام سلامت- که با افزایش 2/5 
برابری تعرفه های پزشکی همراه بوده است- از متولیان 
نظام سلامت مطرح کردند. در بخش هایی از این بیانیه 

آمده است: 
1- به روزرسانی ارزش های نسبی خدمات پزشکی یک 
اقدام مثبت ارزیابی می ش��ود که البت��ه پیش تر از این 
نیز صورت گرفته بود اما ب��ا مقاومت برخی ذی نفعان 
در مقاب��ل تعدیل تعرفه بعضی خدمات اجرایی نش��د. 
معتقدی��م بازبینی و به روزرس��انی تعرفه ه��ای درمان 
می توانس��ت زمینه ایجاد فرصت بزرگ تری برای نظام 
سلامت در امر تحول را فراهم سازد که متاسفانه به علت 
رویکرد غلط مجریان این طرح، به سود ذی نفعان بخش 
خصوصی مصادره شد. سوال اصلی اما اینجاست که چرا 
این اقدام یعنی بازبینی ارزش نسبی تعرفه ها منجر به 
افزایش تقریبی همه تعرفه ها ش��ده اس��ت؟ بالا بردن 
ارزش نسبی برخی خدمات مانند خدمات طب عمومی، 
برخی تعرفه های داخلی و اطفال و تخصص های با درآمد 
کمتر، در یک چارچوب منطقی، لازم به نظر می رسید 
اما بالا بردن ارزش نسبی همه تعرفه ها اعم از خدماتی 
که تا پیش از این نیز تعرفه های بالایی داشته اند، اقدام 
صحیحی نیست. از سوی دیگر، ارائه بسیاری از خدمات 
با رشد فناوری پزشکی و ابداع روش های جدید، مستلزم 
زمان کمتر، ریسک کمتر و مهارت کمتری شده است 
و باید ارزش نس��بی این خدمات نیز کاهش پیدا کند، 
بنابراین بهتر بود تعرفه  ها در همان میانگین گذش��ته 
تعدیل و به روز می شد. ذکر این نکته نیز ضروری است 
که به روز نشدن کتاب تعرفه ها برخلاف اظهارات برخی 
مدیران هرگز به معنی افزایش نیافتن تعرفه در سال های 
گذشته نبوده است، بلکه افزایش نرخ تعرفه های پزشکی 
همواره به صورت سالانه و بیش از تورم عمومی صورت 
می پذیرفت. برپایه این گزارش، در بخش های دیگری از 

این بیانیه اشاره شده است:
2- مدیران  وزارت بهداشت، بارها و بارها با غیرواقعی 
خوان��دن تعرفه های پزش��کی، علت وج��ود زیرمیزی 
را پایی��ن ب��ودن تعرفه ها اعلام ک��رده بودند اما طلب 
زیرمی��زی چند ده میلیون تومانی توس��ط پزش��کان 
در بخش خصوصی که تعرفه ه��ای آنان چندین برابر 

تعرفه های بخش دولتی است این سوال را ایجاد می کند 
که تعرفه های پزش��کی تا چه میزان باید افزایش پیدا 
کند که پاسخگوی ولع و زیاده خواهی زیرمیزی بگیران 
باشد؟ آیا افزایش تعرفه ها می تواند راهکار مناسبی برای 
مبارزه با این پدیده باش��د؟ مگر نه اینکه بارها و بارها 

از سوی مقامات وزارت بهداشت 
و س��ازمان صنفی نظام پزشکی 
اعلام ش��د که تنه��ا عده قلیلی 
از پزشکان زیرمیزی می گیرند؟ 
اما اکن��ون به بهانه مبارزه با این 
عده قلی��ل هزینه ای گ��زاف به 
نظام س��لامت و م��ردم تحمیل 
شده اس��ت. این در حالی است 
که بسیج دانشجویی دانشگاه های 

علوم پزشکی در بیانیه های پیشین خود نسبت به شیوع 
این پدیده نامبارک هشدار داده بودند.

ام��ا راهکارهای اصلی ب��رای مبارزه ب��ا زیرمیزی 
ن��ه افزایش بی حس��اب تعرفه ه��ا بلک��ه در گام اول 
یکسان سازی تعرفه های بخش دولتی و خصوصی-که 
در سیاس��ت های کلی سلامت بر آن تاکید شده است 
و جلوگیری از فعالیت همزمان پزشکان بخش دولتی 
در بخش خصوصی )اجرای قانون تمام وقتی پزشکان( 
و در گام های بعدی برطرف کردن مشکلات معیشتی 
دانش��جویان مقاطع عمومی و تخصصی پزشکی و از 
هم��ه مهم تر اعمال نظارت واقعی و موثر از طرف افراد 
و نهادهایی که خ��ود در ارائه خدمات درمانی ذی نفع 
نباشند، است. بدیهی است نظارتی که از سوی نهادهای 
ذی نفع مانند سازمان صنفی نظام پزشکی و پزشکان 

فع��ال در بخش خصوصی ص��ورت بگیرد، هرگز موثر 
نخواهد بود.

 3-قانون برنامه پنجم توس��عه نیز ب��ا تاکید بر لزوم 
تفکیک پزش��کان بخش خصوصی از دولتی، خواهان 
جبران قیمت خدمات به میزان واقعی ش��ده است. با 
توجه به اینکه در جریان بازبینی 
ارزش نس��بی تعرفه ه��ا، ارزش 
نس��بی خدمات ب��رای 2 بخش 
خصوص��ی و دولت��ی ب��ه یک 
نسبت رشد کرده  است؛ پرسش 
اینجاست که ابلاغ کتاب جدید 
ارزش های نس��بی ک��ه بار مالی 
سنگین بیش از 25۰۰ میلیارد 
تومانی- آن هم تنها برای 5 ماه 
انتهای س��ال- بر دوش مردم و دولت نهاده است، چه 
کمکی به اجرای قانون تمام وقتی پزشکان خواهد کرد؟ 
4- با توجه ب��ه اینکه مابه التفاوت دس��تمزد افزایش 
یافته پزشکان متخصص از محل منابعی مانند افزایش 
قیمت حامل های انرژی )بنزی��ن(، عدم افزایش یارانه 
نقدی مردم در مرحله دوم هدفمندی یارانه ها، افزایش 
مالیات ب��ر ارزش افزوده، حق بیمه پرداختی توس��ط 
مردم و بودجه عمومی دولت بوده اس��ت، این س��وال 
پیش می آید که آیا در پ��ی ابلاغ این کتاب و افزایش 
ح��دود 2/5 برابری تعرفه خدمات پزش��کی، پرداخت 
هزینه ها جز از جیب م��ردم صورت خواهد گرفت؟ با 
وجود کاهش درصد پرداختی مردم در بخش بستری 
دولت��ی از 1۰ درصد به ۶ درصد، با اجرای گام س��وم 
طرح و افزایش تعرفه ها، پرداختی مطلق مردم نه تنها در 

بخش خصوصی، بلکه در بخش دولتی نیز افزایش یافته 
است. بدیهی است برای ادامه اعمال تعرفه های جدید، 
بیمه ها نیز حق بیمه دریافتی از مردم را افزایش خواهند 
داد که این موضوع نیز به نوبه خود فش��ار بیشتری بر 

مردم وارد خواهد آورد. 
5- نظ��ر به رون��د حال حاض��ر وزارت بهداش��ت در 
هزینه ک��رد برای اجرای طرح تح��ول، بیم آن می رود 
که تامین منابع مالی برای ادامه این طرح در سال های 
آتی با چالش های بسیار جدی مواجه شود و در نهایت 
منجر به افزایش فشار مالی بر مردم و کاهش دسترسی 
کمی و کیفی به خدمات و سایر مشکلات برای سیستم 
بهداش��ت و درمان کشور ش��ود. برنامه دولت و وزارت 
بهداش��ت به عنوان متولی حوزه سلامت برای تامین 
منابع مالی پایدار سلامت در سال های آتی بدون وارد 

آمدن فشار به مردم چیست؟
6- وج��ود تبعیض در اج��رای تعرفه های جدید یک 
چالش بسیار مهم برای ادامه این مسیر است که می تواند 
منجر به بروز نارضایتی در بین تیم ارائه دهنده خدمت 
و کاهش کیفیت خدمات ش��ود. ب��ا اجرای تعرفه های 
جدید، حداقل درآمد یک پزشک متخصص ده ها برابر 
بیش از حداکثر درآمد سایر ارائه دهندگان خدمت شده 
است. لذا سوال اینجاست، آیا طرح به اصطلاح تعدیل 
تعرفه ها جز پر کردن جیب قش��ر خاصی از پزش��کان 
متخصص، عایدی برای س��ایر ارائه دهندگان خدمت و 

به تبع آن افزایش کیفیت خدمت رسانی داشته است؟
7- اگ��ر چه کتاب جدید تعرفه ها به رغ��م وارد آوردن 
هزینه ه��ای گزاف به مردم و نظام س��لامت، موفق به 
یکسان سازی تعرفه های بخش خصوصی و دولتی نشد 
اما از آنجا که این مهم جزو سیاست های کلی سلامت 
است، انجام آن از دوش دولت برداشته نمی شود. لذا این 
سوال مطرح است که برنامه دولت جهت یکسان سازی 
تعرف��ه )حق الزحم��ه پزش��کان( در بخ��ش دولتی و 

خصوصی بر مبنای اصول اقتصاد سلامت چیست؟
8- ب��ه نظر می رس��د، اصلاح اصلی نظ��ام پرداخت، 
برچی��دن نظام پرداخت فعلی اس��ت ک��ه بدون هیچ 
قاعده یا ابزار کنترلی به ش��کلی که در کشور ما وجود 
دارد، منابع نظام س��لامت را مصرف می کند. استفاده 
از نظام های تلفیقی پرداخت یا ابزارهایی مانند مالیات 
پلکانی، س��قف درآم��د و نظارت بیمه ه��ا بر عملکرد 
پزشکان، به عنوان خریدار خدمت و وکیل مردم می تواند 
این مهم را محقق کند. سوال دیگر اینکه اقدام وزارت 
بهداشت در راستای اصلاح واقعی نظام پرداخت فعلی 
که منشأ بسیاری از ناکارآمدی های سیستم شده، چه 

بوده است؟

آوایشهر

مدیر کل دفتر آمار ثبت احوال خبر داد

خبرخوشازافزایشموالیددرکشور
رئیس سازمان وظیفه عمومی اعلام کرد

شرطجدیدبرایعقدقراردادباورزشکارانمشمول
گروهاجتماعی:در 7 ماه اول س��ال 
جاری ۸۹۰ هزار و 31 مورد ولادت 
به ثبت رس��یده که 457 هزار و 7۸7 مورد ولادت پسر 

و 432 ه��زار و 244 مورد ولادت 
دختر بوده است. ۶۸5 هزار و ۸۶2 
ولادت در ش��هرها و 2۰4 هزار و 
1۶۹ ولادت نیز در روس��تاها به 
ثب��ت رس��یده اس��ت. علی اکبر 
مح��زون، مدیرکل دفت��ر آمار و 

اطلاعات جمعیتی س��ازمان ثبت احوال کشور با اعلام 
این خبر به ایس��نا اظهار داش��ت: این آمار در مقایسه با 
دوره مشابه سال قبل 4/3 درصد رشد داشته است، چرا 
که آمار ولادت در 7 ماه ابتدایی س��ال ۹2، ۸53 هزار و 
5۶7 بود و رش��د موالید در کشور ناشی از اطلاع رسانی 
رسانه هاست. وی افزود: با ارائه آمار تک فرزندی و تحلیل 
آنها از سوی جامعه شناس��ان و روانشناسان، مردم روی 

موضوع سرنوش��ت خود و آینده فرزندانش��ان حساس 
شده اند و این اطلاع رسانی ها باعث شده است خانواده ها 
هوش��یارانه تصمی��م بگیرن��د و در تعداد فرزندانش��ان 
تجدیدنظر کنن��د. مدیرکل دفتر 
آمار و اطلاعات جمعیتی سازمان 
ثبت احوال کشور در ادامه افزود: 
ما در حال رصد شرایط ولادت در 
کشور هس��تیم تا مشخص شود 
چق��در به پایداری این ش��اخص 
نزدیک  شده ایم. البته رش��د ولادت در 7 ماهه سال ۹3 
پایدار بوده اس��ت و در صورت انج��ام ازدواج های بموقع 
و پیش��گیری از طلاق بیش از پیش رشد پیدا می کند 
و از این طریق می توانیم به حفظ تعادل پویای جمعیت 
دست یابیم، این در حالی است که اکنون جمعیت ایران 
اعتدال ندارد و رو به کاهش است اما پویایی جمعیت در 

شاخص های رشد و ترکیب جمعیت بسیار مهم است.

گروهاجتماعی:رئیس سازمان وظیفه 
عمومی ناجا از تشدید نظارت سازمان 
تحت امرش بر ورزش��کاران مشمول خدمت سربازی و 

ش��رط جدید برای عقد قرارداد 
با ورزش��کاران مشمول سربازی 
خب��ر داد. س��ردار س��یدحمید 
صدرالسادات در این باره به ایسنا 
گفت: اقدامات کنترلی و نظارتی 
خود را روی ورزشکاران مشمول 

ساماندهی بیش��تری کرده ایم و با توافقی که با وزارت 
ورزش و جوانان داشتیم تصمیم بر این شد تا آن دسته 
از ورزش��کارانی که به سن مشمولیت رسیده اند و قصد 
بس��تن قرارداد با تیم های ورزشی را دارند طی مراحلی 
کارشان انجام شود. صدرالسادات با بیان اینکه همه این 
مراحل به شکل مکتوب انجام خواهد شد، خاطرنشان 
کرد: همان طور که برای رفتن به دانشگاه سوابق سربازی 

متقاضیان و وضعیت خدمتی شان بررسی می شود، از این 
پس برای بستن قرارداد و پیوستن به تیم های ورزشی 
نیز این سوابق باید بررسی و احراز و پس از صدور مجوز 
اولیه فرد در باشگاه های ورزشی 
به کار گرفته شود.  وی افزود: در 
همین راستا اگر مشمولی بخواهد 
فعالیت ورزش��ی رسمی داشته 
باش��د باید به هیات های ورزشی 
مراجعه کرده و این هیات ها آنان 
را به دفاتر پلیس +1۰ استان معرفی کنند تا سوابق اولیه 
این افراد بررس��ی شود. رئیس سازمان وظیفه عمومی 
ناجا با بیان اینکه پس از بررسی سوابق این افراد در دفاتر 
پلیس +1۰ این ورزشکاران به تیم های ورزشی معرفی 
می ش��وند، گفت: پس از صدور مجوز اولیه نیز پرونده 
تشکیل شده برای ورزشکاران به سازمان وظیفه عمومی 

رفته و در آنجا بررسی دوباره می شود. 
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گروهاجتماعی:قائ��م مقام معاونت 
حم��ل و نقل و ترافیک ش��هرداری 
ته��ران از ورود 3۰ الی 4۰ هزار موتوس��یکلت برقی به 
خیابان ه��ای تهران تا پایان س��ال خب��ر داد. مهندس 
حجت الله بهروز درباره آخرین وضعیت موتورهای برقی 
در پایتخت به ایسنا گفت: یکی از پروژه های شاخص در 
بحث کاهش آلودگی هوا در شهر تهران که در برنامه دوم 
5 ساله شهرداری دیده شده است، جایگزینی موتورهای 

برقی با موتورهای بنزینی است.
وی ب��ا بیان اینکه جایگزینی یک تکنولوژی با یک 
دانش دیگر کاری آس��ان نیس��ت و نیازمن��د آمادگی 
زیرساخت هاست، افزود: از ابتدای امسال فراخوانی درباره 
استانداردهای مخصوص و مورد نیاز شهر تهران درباره 
موتوره��ای برقی در می��ان کارخانه های تولیدکننده و 

اشخاص واردکننده توزیع شد که موتورها 
از لحاظ قدرت، نیروی محرکه باتری و... 
بررسی شدند. قائم مقام معاونت حمل و 
نقل و ترافیک ش��هرداری تهران با اشاره 
به استقبال گسترده تولیدکنندگان از این 
فراخوان شهرداری گفت: 1۸ تولیدکننده 
و واردکنن��ده اع��لام آمادگ��ی کردند تا 
پوش��ش موتورهای برقی شهر تهران را 

انجام دهند که در این میان چند دستگاه موتوسیکلت 
که استانداردهای موردنظر ما را داشت، انتخاب و برای 
انجام تست های مرتبط همچون توانایی، سرعت و فنی 

در اختی��ار بخش ه��ای تخصص��ی قرار 
گرفت. به��روز با بیان اینکه امیدواریم تا 
پایان سال شاهد تردد این موتوسیکلت ها 
در شهر تهران باشیم، ادامه داد: قطعا در 
سال آینده می توانیم بهتر عمل کنیم. وی 
در مورد برخی مشکلات موتورهای برقی 
گفت: اگر می خواهیم تکنولوژی را تغییر 
دهیم، محدودیت سازی جزو الزامات است 
اما باید در نظر داشته باشیم ابتدا باید امکانات را در نظر 
داش��ت و بعد محدودیت هایی را ایجاد کرد و شهرداری 
موظف اس��ت حمایت های مادی و معنوی از این طرح 

داشته باش��د. قائم مقام معاونت حمل و نقل و ترافیک 
شهرداری تهران درباره محدودیت سازی مکان های تردد 
موتورهای برقی گفت: اولین پیشنهاد برای محدودسازی 
منطقه کوچکی در بازار اس��ت که به محض شروع این 
کار این اقدام انجام می ش��ود. بهروز با بیان اینکه در این 
محدوده باید حداکثر 3۰ الی 4۰ هزار موتوسیکلت برقی 
داشته باشیم، گفت: با این تعداد موتور برقی می توانیم 
این منطقه استراتژیک را به راحتی پوشش دهیم و پس 
 از آن به س��رعت این اتفاق به کل شهر تسری می یابد. 
ب��ه گفته قائم مق��ام معاونت حمل و نق��ل و ترافیک 
شهرداری تهران، موتورهای برقی مزیت های بیشماری 
از جمله بی صدا بودن، بی دود، س��ریع و س��بک بودن 
 دارن��د که به محض ورود به بازار مورد توجه مردم قرار 

خواهد گرفت.


